

# Dagsorden og referat af møde den 22. februar 2022 kl. 18.30

## Nylarsker sogns menighedsråd

Sted            Hos Lonny Grønbech, Slugten 10, Arnager

Deltagere    Elisabeth Brandt (EB), Ulrik Brandt (UB), Birgitte Ekstrøm (BE), Lonny Grønbech (LG), Jens Georg Hansen (JGH), Ann Mari Ipsen (AMI), Frank Kærgaard (FK), Signe Nielsen (SN) og Jørn Pedersen (JP)

Afbud        Tove Rønne (TR)

| Mødepunkt  | Indhold  | Referat   |
|--|--|---|
| 1. Valg af referent                                      |  | JP skriver referat  |
| 2. Godkendelse af referat af mødet den 15. november 2021 | Tidligere fremsendt og medbragt til mødet til underskrift    | Godkendt og underskrevet  |
| 3. Kasserer  | Regnskab 01.01.21 – 31.12.21<br><br>Plan for kommende budget | Resultat bedre end budget og på linje med resultatet for 2020.<br><br>Likviditeten forbedres gradvist om end kassebeholdning, ultimo 2021 stadig er negativ.<br><br>Regnskabet godkendtes.<br><br>Indholdspunkter til budget for 2023 skal forberedes. Blandt disse er:<br>Konsekvens af det kommende kirkesyn, anskaffelser til kirkegården og istandsættelse af præsteboligen (1. sal)                        |
| 4. Formand   | a. "Siden sidst" og "Fra formanden" vedlagt som bilag        | BE gennemgik aktiviteterne siden sidste møde (vedlagt som bilag) samt punkterne fra bilaget "Fra Formanden".<br><br>Under sidstnævnte aftaltes det at fejre Toves jubilæum og for orgelet. JP undersøger om vi kan få orgelbyggeren til at komme og fortælle en gang i efteråret.<br><br>BE vil kontakte de konservatorer, der nu arbejder i Vestermarie og bede dem om at kigge på vore kalkmalerier i kirken. |

|                  |   |   |
|------------------|---|---|
|                  | <p>b. Modtaget post</p> <p>c. Velkommen til Frank Kærgård</p>   | <p>UB deltager i Distriktsforeningens formandsmøde.</p> <p>JP vil deltage i møde i Provstiet om kirkegårdstakster.</p> <p>Intet af bemærke.</p> <p>BE bød FK velkommen.</p>   |
| 5. Præsten       | <p>a. Kort orientering om holdninger og rummelighed som præst ved vort sogn</p> <p>b. Gensidige forventninger i ansættelsesperioden</p> | <p>FK orienterede om den igangværende debat om forskellige præsters rummelighed og understregede styrken i forskelligheden i Folkekirken, med plads til alle.</p> <p>JP laver punkter til meddelelsesbog til oplæsning af FK ved gudstjenester</p>  |
| 6. Kontaktperson |   | FK finder dato for personalemøde der skal aftales snarest   |
| 7. Kirkeværgen   | a. Kunst på kirkegården   | <p>EB gennemgik planen for opsætning af 2 stenskulpturer på kirkegården. 1 skulptur nord for kirken og 1 syd for kirken.</p> <p>Planen godkendtes og JP kontakter stenhuggerne.</p> <p>BE orienterer provstiet.</p> <p>Tidsplanen er at skulpturerne skal opsættes inden påske.</p>   |
| 8. Graveren      | <p>a. Status vedr. gravsteder</p> <p>b. Jørgen Kofoeds familiegravsted</p> <p>c. Opstart af IT Brandsoft for kirkegården</p>            | <p>14 fornyelsesbreve udsendt. Kun 4 grave skal nedlægges og 1 gravstedsejer har ikke svaret.</p> <p>Jørgen Kofoed ønsker at hækken ved gravstedet nedlægges og at der opsættes jerngitter i stedet. Det skal undersøges om det jerngitter vi har i overskud kan bruges.</p> <p>Planen godkendtes.</p> <p>JP har nu fået adgang til systemet og kan gå i gang med</p> |

|                                      |   |  |
|--------------------------------------|---|--|
|                                      | <p>d. Kalkning af kirke og graverhus i 2022</p> <p>e. Nøgleboks</p>   | <p>at bruge det. Assistance vil blive søgt fra andre gravere.</p> <p>JGH indhenter tilbud på kalkning i 2022.</p> <p>Nøgleboks er nu sat op ved graverhus og indeholder hovednøgle.</p>  |
| 9. Hjelpegraver                      | <p>a. Eventuelt samarbejde med graver/kirketjener i Vestermarie:</p> <p>Detaljeret forslag sendt til Vestermarie dels om medhjælp, dels om omfordeling af opgaver. 2 møder afholdt og endelig møde den 24. februar.</p> | <p>JP orienterer menighedsrådet om udfaldet af mødet med Vestermarie den 24. februar. Det haster med at finde en løsning.</p>  |
| 10. Udviklingsplanen for kirkegården | <p>Udviklingsplanen</p> <p>Nyetablering af urnegravsteder</p> <p>Betaling for nedlæggelse af gravsteder</p>   | <p>1. fase (lapidarium) er næsten færdig. Stenkant mangler.</p> <p>2. fase vil indeholde:</p> <p>a) Et større rundt blomsterbed i området i syd (fra F31 til og med F36)</p> <p>b) Et udvidet område med chausse sten og stenvaser ved bænken i det sydøstlige hjørne</p> <p>c) Skilte med historier ved udvalgte gravsteder</p> <p>Planen godkendtes og Jørn vender tilbage med detaljer om gennemførelsen når jorden ikke er så fugtig som nu og når gravermedhjælp er fundet.</p> <p>Det aftaltes at der skal kunne tilbydes urnegravsteder på hovedgangen nord-syd. Gravstederne vil blive tilbudt i størrelser som et kistegravsted. Disse gravsteder skal forberedes.</p> <p>JP forhører sig ved det kommende møde i provstiet i marts</p> |

|                          |   |   |
|--------------------------|---|---|
|                          | Pasning af nedlagte gravsteder  | Der skal ikke være pasning af nedlagte gravsteder   |
| 11. Kommende aktiviteter | <p>Sammenkomst med Vestermarie</p> <p>Kirkekaffe i foråret</p> <p>Påsketraditioner</p> <p>Ældreudflugt</p> <p>Friluftsgudstjeneste i Arnager</p> <p>Vores egen udflugt</p> <p>Andre aktiviteter</p> | <p>Fredag den 18. marts kl. 18.00.<br/>Ansv.: LG</p> <p>27. marts kl. 10.30<br/>Ansv.: UB</p> <p>8. maj kl. ?<br/>Ansv.: AMI</p> <p>Mad i samlingshuset 14. april<br/>Ansv.: BE</p> <p>1. juni eller 8. juni<br/>Ansv.: EB og SN</p> <p>6. juli<br/>Ansv.: LG og BE</p> <p>September<br/>Ansv.: BE og JGH</p> |
| 12 Præsteboligen         | <p>a. Plan for 1. salen. Hvornår og hvad gør vi</p> <p>b. Hegnsmuren, vi har penge i dette år til at lave den</p> <p>c. Pasning af haven/vilde blomsterbede</p>                                     | <p>JGH og BE kontakter arkitektfirma og arrangerer møde i Præstebolig.</p> <p>JP kontakter Kurt Nielsen og anmoder om tilbud på reparation</p> <p>Den kommende gravermedhjælper</p>   |
| 13. Kirkesyn             | Fastsættelse af dato  | <p>19. april kl. 14.00</p> <p>JP har de tidligere referater i bankboks</p>  |
| 14. Næste møde           | Tirsdag den 24. maj 2022 kl 18.30   | Mødet afholdes hos Elisabeth  |
| 15. Evt.                 |   | <p>Barselsgave. Ansv.: AMI</p> <p>BE takkede for opmærksomhed i forbindelse med hendes mors bisættelse.</p>   |
| Mødet sluttede kl. 21.00 |   |   |

**Referat godkendt:**

Birgitte Ekstrøm

Ulrik Brandt

Elisabeth Brandt

Lonny Grønbech

Jens Georg Hansen

Ann Mari Ipsen

Frank Kærgaard

Signe Nielsen

Tove Rønne

Jørn Pedersen